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Pan 

Antoni MACIEREWICZ 

Minister Spraw Wewnętrznych 

Szanowny Panie Ministrze 

Uprzejmie dziękuję za odpowiedź w sprawie pobierania peł

nej opłaty paszportowej w przypadku wymiany paszportu na skutek 

braku w nim miejsca na stemple wizowe i graniczne. 

Problem ten, zgodnie z zapowiedzią Pana Ministra ma znaleźć roz

wiązanie dopiero poprzez nowelizację rozporządzenia Rady Mini

strów z dnia 27 marca 1991 r. w sprawie opłat paszportowych. 

Perspektywa uregulowania prawnego nie powinna zdaniem Rzecznika 

stać na przeszkodzie w podjęciu doraźnych działań, koniecznych 

z uwagi na krzywdzącą obywateli pozaprawną praktykę żądania przez 

organy paszportowe pełnej opłaty za wymianę ważnego paszportu. 

Odsuwanie działania na czas przyszły może być uznane za niespra

wiedliwe i nierzetelne traktowanie obywateli, których jednostron

nie obarcza się bez ich winy skutkami finansowymi braku prawnej 

regulacji tej kwestii w przepisach wykonawczych. 

Uprzejmie proszę Pana Ministra o powiadomienie mnie, jakie 

obecnie resort przyjął zasady postępowania w tego rodzaju spra

wach w świetle mającej nastąpić w tym zakresie nowelizacji. 
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